

## HISTORIANS IN THE NEWS / HISTORIEN À LA UNE

### *Jubilee Medals*

The Canadian Historical Association was one of the Canadian organizations asked to make nominations for the Commemorative Medals awarded in honour of the Jubilee of Queen Elizabeth II. We were happy to nominate a number of our long-time volunteers and certain other persons suggested to us. The ten persons nominated by the CHA were the following (with citations):

La Société historique du Canada et l'une des organisations canadiennes chargée de faire des mises en nomination pour les médailles commémorative remises en l'honneur du jubilé des cinquante ans de règne de la reine Élisabeth II. La Société est heureuse de proposer plusieurs de nos bénévoles de longue date et certaines autres personnes qui nous ont été suggérées. Voici les dix récipiendaires nommés par la Société (avec les citations) :

**Paul Aubin** : « Travailleur infatigable dans la collection, l'édition et la publication de ressources bibliographiques pour l'étude du Québec et du Canada. Éditeur de longue date du *Répertoire des thèses* de la S.H.C. et membre du conseil d'administration du ICMH. »

**Claude Beaugregard** : « Historien du ministère de la Défense nationale. Trésorier de longue date de la S.H.C., à laquelle il a consacré un temps et des efforts extraordinaires. Depuis sa retraite du poste de trésorier, il poursuit son travail bénévole pour les publications de la S.H.C. »

**Marielle Campeau** : « Les 35 ans de bénévolat dévoué consacré à la tenue de livres de la S.H.C. et au soutien logistique donné lors de ses conférences annuelle qui réunissent des centaines d'historiens chaque année. »

**Margaret Conrad**: "Active in developing fields of Atlantic, women's, and planter history; Nova Scotia representative on the Historic Sites and Monuments Board. Has served on many committees of the CHA and a former editor of the CHR."

**John Duerkop**: "Long-time volunteer on Saskatoon history, heritage and planning committees and with St. John's Anglican Church. Creator of countless presentations, walking tours and books, articles and filmstrips about Saskatoon history."

**Chad Gaffield**: "Prize-winning teacher and researcher at the University of Ottawa; a volunteer for many organizations devoted to advancing the study of history in Canada, including presidency of the CHA and of the Humanities and Social Sciences Federation of Canada."

**José Igartua** : « A consacré son temps et ses talents en informatique durant plusieurs années, en français et en anglais, à des organisations qui encouragent l'étude de l'histoire canadienne. La force agissante derrière le *Portail vers l'histoire canadienne*, une liste bilingue de sites webs historiques commentés. »

**Carman Miller**: "A first-class researcher, teacher and administrator who has dedicated himself for many years to McGill University's Department of History and Faculty of Arts, of which he is currently serving his second term as Dean."

**Edwige Munn** : « Bénévole dévouée qui a gracieusement offert ses talents de révision et de traduction à la S.H.C., travaillant de nombreuses années à la préparation du *Bulletin* et de la série de brochures sur les *Groupes ethniques du Canada*. »

**Carol Preston**: "The long-time assistant editor and 'heart' of the popular Canadian history magazine 'The Beaver,' she helped guide its transition from a focus on Hudson's Bay Company history to a national magazine with 50,000 subscribers."

**John T. Saywell**, York University, received the 2002 Dafoe Book Prize for his book *The Lawmakers: Judicial Power and the Shaping of Canadian Federalism*.

A doctoral candidate at York University, **Michele Stairs** is an instructor and a TA at Brock University. She received the 2002-2003 Brock University Senior TA Award. This award recognizes all aspects of teaching excellence.

**J. Andrew Ross**, PhD candidate at the University of Western Ontario, received a Fulbright Scholarship to study at the NYU Leonard N. Stern School of Business. His project is entitled "Hockey Capital: The National Hockey League and Transnational Cultural Production, 1936-1967."

*Twenty-eight Canadian scientists and scholars received Killam Research Fellowships - Among them, the historians:*

**Anthony A. Barrett**, University of British Columbia for *Imperial Power and the Female Elite in the Early Roman Empire*;

**Serge Lusignan**, Université de Montréal pour *Le français du roi : langue et société civile en France au Moyen Âge*;

**Veronica Strong-Boag**, University of British Columbia for *Making Room: English Canadians and Adoption from the mid-19th Century to the Present* and;

**Lynne Viola**, University of Toronto for *The Other Archipelago: The Birth of the Gulag and the Origins of Forced Labour in the Soviet Union, 1930-1953*.

**Gérard Bouchard**, Université du Québec à Chicoutimi est reçu membre à l'Académie des lettres du Québec, un organisme qui décerne des prix de littérature et qui se consacre à la défense de la langue et de la culture d'expression française.